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З А П И С Н И К  
са 3. сједнице Комисија за припрему избора Сaвјета министара БиХ  

 
Сједница је држана три дана. 
Првог дана 06.02.2007. године сједница је почела у 10,00 часова. 

            Сједници су присуствовали чланови Комисије: Хаџи Јован Митровић, Бранко Докић, Сефер 
Халиловић, Винко Зорић, Мирко Околић, Златко Лагумџија, Лазар Продановић, Драган Вранкић, 
Азра Алајбеговић и Халид Гењац.                
 Чланови Комисије Јерко Иванковић Лијановић и Рифат Долић су најавили одсуство због 
раније преузетих обавеза. Јерко Иванковић Лијановић због Молитвеног доручка у САД, а Рифат Долић 
због раније планираног састанка са делегацијом из САД.  
 Поред чланова комисије сједници су присуствовали: у име ОХР-а Маја Рибар; у име ОЕБС-а 
Нина Шандрк и Наташа Шакота.   
 Сједници је присуствовао Милан Зјајић, који је обављао послове секретара Комисије и Алма 
Тајић запослена у Секретаријату ПС БиХ и студент стажиста Ајдин Брчаниновић. 
 Члан Комисије Винко Зорић је у знак протеста напустио сједницу када су се требали 
интервјуисати замјеници министара из хрватског народа. Златко Лагумџија је сједницу напустио у току 
интервјуа Сафета Халиловића, док су Бранко Докић и Азра Алајбеговић сједницу напустили ради 
других обавеза.   
 Сједница је завршена у 18,30 часова. 
          
Након краће расправе у којој је поред предсједавајућег учествовао Златко Лагумџија, Комисија је 
једногласно прихватила у позиву предложени, сљедећи:  
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д :    
 

1. Верификација Записника: 
а) са прве сједнице одржане 11.01.2007. године; 
б) са друге сједнице одржане 30.01.2007. године. 

2. Усвајање Пословника о раду Комисије за припрему избора Савјета министара БиХ; 
3. Разматрање подобност и давати мишљења – препоруке за потврђивање министара и замјеника 

министара у Савјету министра БиХ; 
4. Текућа питања. 

  
 

Ад. 1. Верификација Записника са  
  а) Прве сједнице одржане 11.01.2007. године и 
  б) Друге сједнице одржане 30.01.2007. године уз примједбе које је изнио Златко Лагумџија  да се 
брише напомена о снимању, обзиром на одредбе Пословника и да се избришу квалификације као што је 
''протествујући'' и ''помирљиво''. 
 
Ад. 2. Разматрање и усвајање Пословника о раду Комисије за припрему избора Савјета министара 
БиХ; 
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Након краће расправе и примједбе да се у члану 10. на почетку бришу ријечи ''Уз обострани 

пристанак'', ријеч ''може'' мијања рјечју ''треба'' и на крају ријечи: ''у циљу потпуније појашњење 
појединих питања.'' Мијењају ријечима: ''уколико је потребно појашњење појединих питања''.  Затим је 
Пословник једногласно уз наведене измјене усвојен. 
   
Ад. 3. Разматрање подобност и давати мишљења – препоруке за потврђивање министара и 
замјеника министара у Савјету министра БиХ; 
 Након дуже расправе у којој су учествовали сви ччланови Комисије чланови Комисије су се 
усагласили у оцијени да дизајн образца изјаве није на довољно јасан начин нагласио обавезе које 
произилазе из Закона о Савјету министара БиХ.  
       Комисија је закључила да је могуће различито разумјевање неких питања садржаних у обрасцу. 
           С тим у вези Комисија је одлучила да скрене пажњу да су је обавезно у образац унијети податке о 
штедњи и финансијским интересима у Босни и Херцеговини, као и у иностранству, за све именоване 
министре и замјенике министара. 

Обавезани су да податке о томе на прописаном обрасцу доставити Комисији до 12 сати у четвртак 
08.02.2007. године. 

Винко Зорић је тражио да се на сједницу позове предсједавајући Савјета министара Никола 
Шпирић и да образложи да ли је имао сагласност за именовање замјеника министара из хрватског народа 
и да ће, ако он не дође на сједницу, напустити сједницу када се буде расправљало о хрватима замјеницим 
министара.  

Ову иницијативу је касније подржао Хаџи Јован Митровић наводећи да би мандатара питао о 
поштовању Устава БиХ приликом именовања министара и замјеника министара. 

Златко Лагумџија је тражио, обзиром на усвојени Пословник, да му се врати образац Изјаве 
Николе Шпирића. То је и учињено. 

Тек послије тога се приступило појединачном разговору и постављању питања. 
  

Први је приступио Средоје Новић, министар цивилних послова. 
Извршен је увид у пристигле материјале и проведена расправа, а затим је именовани министар 

одговарао на питања чланова Комисије. 
Мирко Околић га је питао да ли има уштеђевину ван банке, како ће комуницирати са управним 

властима у БиХ, здравственим установама и како ће ријешити питање статуса пензионера у БиХ и да ли 
ће се смањити цијена таксе за увјерења о пребивалишту на територији БиХ ? 

Члан Комисије Халид Гењац је на почетку питао шта је било одлучујуће за његову кандидатуру 
на мјесто Министра цивилних послова и који су његови приоритети у будућем раду? 

Азра Алајбеговић је питала да ли ће подржати оснивање Завода за јавно здравство на нивоу БиХ и 
шта мисли о обавезном животном осигурању као једном од начина за рјешавање проблема пензионера? 

Питања Сефера Халиловића су се односила на Закон о азилу, да ли ће радити на одузимању 
држављанства  грађанима БиХ афро-азијског поријекла, истрајати на хармонизацији права ентитета и 
БиХ и на рјешавању проблема са лицима која су добила држављанство БиХ, а не зна се тачно њихово 
пребивалиште нити боравиште ? 

Винко Зорић је питао о планираном напретку у изради путних исправа као предуслову за 
ослобађање од виза. 

Златко Лагумџија је питао како ће ријешити проблем двије школе под истим кровом, и да ли ће 
истрајати на усвајању Закона о лијековима, какав има однос према јединственој стопи ПДВ и њеном 
могућем утицају на рад министарства цивилних послова И на крају о томе шта планира предузети у 
рјешавању проблема ткз. Алжирске групе.? 

Онда је обављено гласање. 
I/1. Комисија је већином гласова, са седам гласова ''за'' и два гласа ''против'',  утврдила да Средоје 

Новић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и Пословником 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност министра цивилних 
послова у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије Златко Лагумџија и Сефер 
Халиловић, који су на позив предсједавајућег да у складу са Пословником образложе разлоге гласања 
против изјавили да ће то учинити накнадно.  
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I/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 

Херцеговине да потврди именовање Средоја Новића за министра цивилних послова у Савјету 
министара Босне и Херцеговине.    

Затим је приступио Драган Вранкић, министар финансија и трезора.  
            Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар је одговарао на 
питања чланова Комисије.  
Лазар Продановић је питао о диференцираним стопама ПДВ-а и проблемима везаним за раднике царине. 

Златко Лагумџија га је питао да ли је  за диференцирану стопу ПДВ- а или за јединствену, као и 
то да ли ће бити изводљиви  stand by аранжмани ? 

Члан Комисије Мирко Околић питао је који су то приоритети у раду министарства финансија и 
трезора ? 

Сефер Халиловић је питао о хармонизацији прописа, обзиром на разлике у порезима на доходак 
између Републике Српске и Федерације БиХ, визији банкарског система са освртом на потенцирање 
домаћих капацитета, враћању финансијске полиције и оптерећеношћу сивом економијом. 

Халид Гењац се интересовао за динамику предлагања и доношења Буџета као и на досадашњу 
праксу да Савјет министара без Парламентарне скупштине врши трансфер средстава са једне на другу 
ставку у буџету. 

Азра Алајбеговић је питала шта ће и да ли ће подузети нешто на успостави Државне агенције за 
банкарство. 

Онда је обављено гласање. 
II/1. Комисија је већином гласова, са шест гласова ''за'', два гласа ''против'' и једним гласом 

''уздржан'',  утврдила да Драган Вранкић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара 
БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
министра финансија и трезора у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије Златко 
Лагумџија и Сефер Халиловић.  

II/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Драгана Вранкића за министра финансија и трезора у Савјету 
министара Босне и Херцеговине.                

Затим је приступио Фуад Касумовић, замјеник министра финансија и трезора.  
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани замјеник министра је 

одговарао на питања чланова Комисије.   
Лазар Продановић је питао о износу дивиденде у приватном предузећу и да ли оно послује са 

јавним установама и предузећима.  
Члан Комисије Златко Лагумџија га је питао да ли активно говори Енглески језик, како он види 

будућност Фискалног вијећа, те да ли је за нулту стопу ПДВ-а?  
Халид Гењац је питао исто питање као и министра, везано за трансфер средстава са једне на другу 

ставку буџета без ПС БиХ. 
На крају интервјуа члан Комисије Сефер Халиловић питао га је под којим условима је био 

именован на мјесто директора дирекције за индиректно опорезивање, и околностима под којима је друго 
лице именовано на ту функцију ? 

Онда је обављено гласање. 
III/1. Комисија је већином гласова, с пет гласова ''за'' и четири гласа ''против'',  утврдила да Фуад 

Касумовић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и Пословником 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност замјеника министра 
финансија и трезора у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије: Хаџи Јован 
Митровић, Златко Лагумџија, Мирко Околић и Сефер Халиловић.  

III/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Фуада Касумовића за замјеника министра финансија и трезора у 
Савјету министара Босне и Херцеговине.           

Винко Зорић је подсјетио на свој захтјев и како се предсједавајући Никола Шпирић није у 
међувремену појавио напустио је сједницу истичући да гласа за потврђивање Сафета Халиловића, а да ће 
се и у току сутрашњег рада Комисије исто понашати, ако не добије одговор на постављено питање.         

Затим је приступила Марина Пендеш, замјеник министра одбране за управљање ресурсима.  
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Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именована на позицију замјеника 

министра је одговарала на питања чланова Комисије.   
Лазар Продановић је питао о томе када мисли да ће БиХ бити примљена у НАТО и какав је њен 

став о учешћу БиХ у мировним мисијама.  
Сефер Халиловић је њу питао гдје је потрошено 13,6 милиона ненамјенске потрошње оружаних 

снага БиХ, као и то да ли је пјешадијско наоружање продато или донирано Афганистану, шта ће 
Министарство учинити уколико сусједне земље не буду поштовале уговор о смањењу наоружања и шта 
су, по њој, приоритети одбране БиХ ? 

Члан Комисије Мирко Околић је на крају разговора њу питао да ли ће доћи до рекунструкције 
објеката оружаних снага БиХ ? 

Онда се приступило гласању. 
IV/1. Комисија је већином гласова, с четири гласа ''за'' и три гласа ''против'',  утврдила да Марина 

Пендеш испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и Пословником 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност замјеника министра 
одбране за управљање ресурсима у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије: Хаџи 
Јован Митровић, Златко Лагумџија и Сефер Халиловић.  

IV/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Марине Пендеш за замјеника министра одбране за управљање 
ресурсима у Савјету министара Босне и Херцеговине.                 

Затим је приступио Сафет Халиловић, министар за људска права и избјеглице.  
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар је одговарао на 

питања чланова Комисије. 
На почетку интервјуа члан комисије Халид Гењац питао га је  који су то приоритети у раду 

Министарства за људска права и избјеглице? 
Златко Лагумџија питао је питао о висини плате, обзиром на различите податке неколицине 

актуелних министара, затим о плану за рјешавање децертификованих полицајаца и да ли има  приједлог 
ријешења проблема у вези са Алжирском групом и њиховим обештећењем. 

Слиједећи га је питао члан Комисије Мирко Околић како види  ријешење проблема Которског 
код Добоја? 

Сефер Халиловић питао га је да ли ће радити на усклађивању кантоналних и ентитетских закона 
из подручја социјалне помоћи, здравства, као и уопште побољшања социјалног статуса избјеглица и 
расељених ? 

Члан Комисије Лазар Продановић га је питао како гледа на чињеницу да је бих изузетно ниско на 
љествици у погледу поштивања људских права, како се може грађанима обезбједити право на рад и на 
крају га је питао за његов став о примјени Споразума о двојном држављанству између БиХ и Србије ?  

Прије него што се приступило гласању Златко Лагумџија је напустио сједницу и том приликом 
истакао да гласа против потврђивања Сафета Халиловића. 

Онда се приступило гласању. 
V/1. Комисија је већином гласова, с пет гласова ''за'', два гласа ''против'' и једним ''уздржаним'',  

утврдила да Сафет Халиловић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и 
Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност министра 
за људска права и избјеглице у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије Сефер 
Халиловић и Златко Лагумџија.  

V/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Сафета Халиловића за министра за људска права и избјеглице у 
Савјету министара Босне и Херцеговине. 

Затим је приступио Славко Марин, замјеник министра за људска права и избјеглице. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани замјеник министра је 

одговарао на питања чланова Комисије. 
Халид Гењац је питао о намјерама рјешавања борачких питања повратника, а Лазар Продановић 

упитао га је да ли зна тачан број одлука Дома за људска права. 
VI/1. Комисија је већином гласова, с четири гласа ''за'', једним гласом ''против'' и  два ''уздржана'', 

утврдила да Славко Марин испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и 
Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност замјеника 
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министра за људска права и избјеглице у Савјету министара БиХ. Против је гласао члан Комисије 
Сефер Халиловић.  

VI/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Славка Марина за замјеника министра за људска права и 
избјеглице у Савјету министара Босне и Херцеговине. 

 
 У 18,30 часова предсједавајући Гењац је прекину сједницу најавивши наставак рада за сутра, 

7.02.2007. године у 10,00 часова.        
Дана 07.02.2007. године сједница је почела у 10,00 часова. 

       Сједници су присуствовали сви чланови Комисије: Рифат Долић, Хаџи Јован Митровић, 
Бранко Докић, Сефер Халиловић, Винко Зорић, Мирко Околић, Јерко Иванковић Лијановић, 
Златко Лагумџија, Лазар Продановић, Драган Вранкић, Азра Алајбеговић и Халид Гењац.               

 
Први је приступио Бариша Чолак, министар правде. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар је одговарао на 

питања чланова Комисије. 
На почеку интервјуа члан Комисије Рифат Долић је питао о односу извршне и законодавне 

власти, вези – спрези криминала и судова и шта планира учинити на промјени лошег имиџа БиХ ? 
Затим је Винко Зорић га питао како он види превазилажење проблема лошег односа Вијећа 

министара према Парламентарној скупштини БиХ, шта мисли о амнестирању починилаца крвичних 
дијела на територији БиХ, као и какво је његово мишљење о Измјени и допуни закона о сукобу 
интереса? 
            Хаџи Јован Митровић се придружио захтјеву Винка Зорића за долазак предсједавајућег Николе 
Шпирића на сједницу, а затим је Баришу Чолака питао за суђење лицима осумњичених за ратне злочине 
ни по мјесту пребивалишта нити по територијалној надлежности и је ли по њему легитиман Споразума 
између Тузланског кантона и Србије? 

Члан комисије Мирко Околић питао га је како мисли ријешити проблем Которског са аспекта  
Министарства правде? 

Златко Лагумџија питао га је шта мисли о уставним реформама са аспекта учешћа Министарства 
правде у њима,, како ће се борити против корупције, које је његово мишљење о проблему Алжирске 
групе, и да ли је за доношење Закона о одузимању нелегално стечене имовине? 

Јерко Лијановић Иванковић је питао о могућности да се судски спорови између предузећа 
рјешавају брже и по принципу приоритета, јер би то побољшало пословање и створило повољнији 
пословни амбијент за страна улагања. 

Сефер Халиловић питао га је за Закон о амнестији и да ли је постојећа легислатива способна да се 
обрачуна са растућим криминалом и корупцијом и шта ће се предузимати на превезилажењу неадекватне 
казнене политике спрам тешких кривичних дјела? 

Члан комисије Халид Гењац га је питао о вези са проблемом примјене Споразума са Р Хрватском 
у погледу ограничења на припаднике ХВО-а који немају хрватско држављанство и да ли ће покушати 
анексима то дорадити, а на крају интервјуа га је питао како мисли унаприједити номотехничку структуру 
закона из надлежности Министарства правде. 

Онда се приступило гласању. 
VII/1. Комисија је већином гласова, са осам гласова ''за'', два гласа ''против'' и једним гласом 

''уздржаним'', утврдила да Бариша Чолак испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара 
БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
министра правде у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије Златко Лагумџија и 
Сефер Халиловић.  

VII/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Барише Чолака за министра правде у Савјету министара Босне и 
Херцеговине.                

Затим је приступио Срђан Арнаут, замјеник министра правде. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани замјеник министра је 

одговарао на питања чланова Комисије.  
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Лазар Продановић је питао за мишљење о реформи правосуђа, а Рифат Долић питао га је како 

гледа на однос законодавне и извршне власт, и шта мисли о честом мијешању извршне власти у рад 
законодавне власти? 

 Онда се приступило гласању. 
VIII/1. Комисија је већином гласова, с осам гласова ''за'', без гласова ''против'' и једним гласом 

''уздржаним'', утврдила да Срђан Арнаут испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара 
БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
замјеника министра правде у Савјету министара БиХ.  

VIII/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Срђана Арнаута за замјеника министра правде у Вијећу министара 
Босне и Херцеговине.                

Затим је приступио Тарик Садовић, министар сигурности. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар је одговарао на 

питања чланова Комисије.  
Најприје га Лазар Продановић питао да ли је министар из Републике Српске ?  

           Мирко Околић питао га је која су то три приоритета у раду министарства и који су начини да се 
побољша рад СИПЕ кадровски и функционално ? 
           Рифат Долић питао га је за сигурност грађана и имовине у БиХ, као и то да ли су му познате 
квалификације људи запослених у његовом министарству? 
Златко Лагумџија је питао о томе да ли треба наставити истинску реформу полиције или само 
задовољење захјева међународне заједнице, каво мишљење има о Закону о одузимању нелегално стечене 
имовине и да ли ће се заузимати да сви упослени у полицијским структурама буду заштићени када 
савјесно обављају свој рад? 

Члан комисије Хаџи Јован Митровић питао га је како гледа на будућност реформе полиције у 
БиХ? 

Винко Зорић питао га је како мисли учинити сигурнијим живот грађана у ФБиХ? 
Сефер Халиловић питао га је како ће ријешити проблем са илегалним граничним пријелазима у 

БиХ и убиствима повратника? 
На крају интервјуа питао га је члан Комисије Златко Лагумџија који су планови у раду 

Министарства правде? 
Онда се приступило гласању. 
IX/1. Комисија је већином гласова, са седам гласова ''за'', два гласа ''против'' и два ''уздржана'', 

утврдила да Тарик Садовић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и 
Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност министра 
сигурности у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије Златко Лагумџија и Сефер 
Халиловић.  

IX/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Тарика Садовића за министра сигурности у Савјет министара 
Босне и Херцеговине.             

Затим је приступио Мијо Крешић, замјеник министра сигурности. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани замјеник министра је 

одговарао на питања чланова Комисије.   
Хаџи Јован Митровић питао га је како устројити полицију у БиХ тако да  буде у интересу сва три 

народа? 
Мирко Околић питао га је шта мисли о међуентитетској сарадњи полиције? 
Онда се приступило гласању. 
 X/1. Комисија је већином гласова, са шест гласова ''за'', једним гласом ''против'' и два 

''суздржана'', утврдила да Мијо Крешић испуњава све услове прописане Законом о Вијећу министара 
БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
замјеника министра сигурности у Вијећу министара БиХ. Против је гласао члан Комисије Хаџи Јован 
Митровић.  

X/2. Комисија препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Мије Крешића за замјеника министра сигурности у Вијећу 
министара Босне и Херцеговине.                
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Затим је приступио Слободан Пухалац, министар вањске трговине и економских односа. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар је одговарао на 

питања чланова Комисије.   
Јерко Иванковић-Лијановић питао га је како ријешити проблем дефицита БиХ из предходног 

периода, као и кака је његов план по питању унапријеђења извоза бх. Компанија? 
Рифат Долић га је питао како мисли заштитити економију БиХ и хоће ли помоћи у рјешавању 

питања Агрокомерца? 
Умјесто питања Бранко Докић је изнио да је су дугогодишњи познаници да да именовани 

министар има његову пуну подршку. 
Сефер Халиловић питао га је како ће Министарство уравнотежити биланс пословања и да ли ће 

извршити ревизију уговора о слободној трговини који штете привреди БиХ? 
Златко Лагумџија је тражио појашњење везано за рад и вриједност приватне фирме, какав је 

однос кандидата према стимулисању домаће производње и да ли ће планирати успостављање 
институције за цертифицирање домаћих производа.  

Азра Алајбеговић је питала да ли би потрошачка свијест могла користити у смањењу вањско 
трговинског дебаланса? 

Онда се приступило гласању. 
XI/1. Комисија је већином гласова, с осам гласова ''за'' и два гласа ''против'', утврдила да 

Слободан Пухалац испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и Пословником 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност министра вањске 
трговине и економских односа у Савјету министара БиХ. Против су гласали чланови Комисије Златко 
Лагумџија и Сефер Халиловић.  

XI/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Слободана Пухалца за министра вањске трговине и економских 
односа у Савјету министара Босне и Херцеговине.      

Затим је приступио Вилим Приморац, замјеник министра вањске трговине и економских 
односа. 

Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани замјеник министра је 
одговарао на питања чланова Комисије. 

Јерко Иванковић Лијановић га је питао о плановима дјеловања на уравнотеђењу вањско 
трговинског дефицита и посебно дебаланса у размјени са сусједнима.   

XII/1. Комисија је већином гласова, са шест гласова ''за'', два гласа ''против'' и једним гласом 
''суздржан'', утврдила да Вилим Приморац испуњава све услове прописане Законом о Савјету 
министара БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на 
дужност замјеника министра вањске трговине и економских односа у Савјету министара БиХ. Против су 
гласали чланови Комисије Златко Лагумџија и Сефер Халиловић.  

XII/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Вилима Приморца за замјеника министра вањске трговине и 
економских односа у Вијећу министара Босне и Херцеговине.      

Затим је приступио Божо Љубић, министар комуникација и промета. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар одговарао на 

питања чланова Комисије. 
Рифат Долић питао га је како гледас на однос законодавне и извршне власти, путу код Неума, 

увезивању крајине, изградњи ауто цеста у Републици Српској, домаћим или страним извођачима радова 
и концесијама ? 

Златко Лагумџијам питао га је о Агенцији за информационо друштво и гдје је мјесто и улога 
ЦИПС-а у будућим проектима овог Минисарства, о приоритетима и коридорима, начину успоставе РТВ 
сервиса, телекомуникацијама и раду дигиталног форума и начину изградње јадранско Јонске цесте? 

 Члан Комисије Мирко Околић питао га је да ли може доћи до скраћења рока изградње аутопута 
5-Ц, као и да ли ће те радити на увезивању хелиодрома БиХ на Европску мапу хелиодрома? 
   Онда се приступило гласању. 

XIII/1. Комисија је већином гласова, с девет гласова ''за'', без гласова ''против'' и једним гласом 
''уздржан'', утврдила да Божо Љубић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ 
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и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
министра комуникација и промета у Савјету министара БиХ.  

XIII/2. Комисија је препоручилиа Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Боже Љубића за министра комуникација и промета у Вијећу 
министара Босне и Херцеговине.      

  У 15,40 часова предсједавајући Гењац је прекину сједницу најавивши наставак рада за сутра, 
8.02.2007. године у 17,00 часова.  

Трећег дана 08.02.2007. године сједница је почела у 17,00 часова. 
            Сједници су присуствовали сви чланови Комисије: Рифат Долић, Хаџи Јован Митровић, 
Бранко Докић, Сефер Халиловић, Винко Зорић, Мирко Околић, Јерко Иванковић Лијановић, 
Златко Лагумџија, Лазар Продановић, Драган Вранкић, Азра Алајбеговић и Халид Гењац.               

Приступио је Свен Алкалај, министар вањских послова. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именовани министар је одговарао на 

питања чланова Комисије.   
Рифат Долић питао га је како види сарадњу Парламентарне скупштине и Вијећа министара, како 

ће ријешити проблем да су наши дипломатски представници искључиво преставници народа и странака 
којим припадају,као и кад БиХ види у ЕУ и НАТО-у, који су то критерији за отварање дипломатског 
представништва у некој земљи и како повезати младе из БиХ који се налазе на школовању у 
иностранству? 

Лазар Продановић питао га је да ли је упознат са образовним степеном БиХ амбасадора, како ће 
амбасадори БиХ бити подређени министарству, те како ће унаприједити рад Комисије за вањску 
политику? 

Бранко Докић је указао на проблем да наше дипломатско особље недовољно познаје стране 
језике. 

Јерко Иванковић Лијановић је питао о могућности за формирање економских одјела при ДКП 
мрежи у циљу промоције БХ производа и побољшању извоза.  

Мирко Околић га је питао како ће се одразити пресуда Међународног суда правде у Хагу на 
односе са сусједним државама? 

 Винко Зорић питао га је како помоћи посланицима и другим политичарима приликом боравка у 
иностранству? 

Халид Гењац питао је шта ће се радити на томе да наше дипломете и особље имају ваљане и 
благовремене инструкције и размишља ли се о отварању нових амбасада? 

Онда су чланови Комисије гласали. 
            XIV/1. Комисија је већином гласова, са девет гласова ''за'', без гласова ''против'' и једним 
''уздржаним'' утврдила да Свен Алкалај испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара 
БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
министра вањских послова у Савјету министара БиХ.  

XIV/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Свена Алкалаја за министра вањских послова у Савјету министара 
Босне и Херцеговине.      

Затим је приступила Ана Тришић-Бабић, замјеник министра вањских послова. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе именована на позицију замјеника 

министра је одговарала на питања чланова Комисије. 
Јерко Лијановић Иванковић је питао о плановима да БХ дипломатија постане више економска 

дипломатија. 
Винко Зорић је питао о могућности за продужење дипломатске визе. 
Халид Гењац је питао стратешким правцима развоја ДКП мреже. 
Азра Алајбеговић је питала гдје се вади виза за Јужноафричку Републику. 
Драган Вранкић је питао да ли ће, обзиром на изнешене планове требати додатна средства.  
Онда су чланови Комисије гласали.   
XV/1. Комисија је једногласно, са девет гласова ''за'' утврдила да Ана Тришић-Бабић испуњава 

све услове прописане Законом о Савјету министара БиХ и Пословником Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност замјеника министра вањских послова у 
Савјету министара БиХ.  
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XV/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 

Херцеговине да потврди именовање Ане Тришић-Бабић за замјеника министра вањских послова у 
Савјету министара Босне и Херцеговине.      

На крају је приступио Селмо Цикотић, министар одбране. 
Након увида у пристигле материјале, проведене расправе и након што је именовани министар 

одговарао на питања чланова Комисије.   
            Хаџи Јован Митровић питао га је како види организацију БиХ са аспекта оружаних снага БиХ? 

Члан Комисије Лазар Продановић питао га је да ли ће за вријеме овог мандата БиХ постати 
чланица НАТО-а? 

Јерко Иванковић- Лијановић питао га је да ли су оружане снаге БиХ спремне да бране сувернитет 
и територијални интегритет БиХ у случају напада сусједних земаља? 

Мирко Околић питао га је да ли је боље да Министарство одбране води професионалац или 
политичар? 

XVI/1. Комисија је већином гласова, са шест гласова ''за'', једним гласом ''против'' и једним 
''уздржаним'', утврдила да Селмо Цикотић испуњава све услове прописане Законом о Савјету министара 
БиХ и Пословником Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за именовање на дужност 
министра одбране у Савјету министара БиХ. Против је гласао члан Комисије Хаџи Јован Митровић.  

XVI/2. Комисија је препоручила Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине да потврди именовање Селме Цикотића за министра одбране у Савјету министара Босне и 
Херцеговине.      

Чланови Комисије који су гласали против потврђивања појединих министара или замјеника 
министара су позвани да дају образложење таквог става. 

Златко Лагумџија је на почетку другог наставка 3. сједнице изјавио да у знак протеста на, од 
стране Колегија у проширеном саставу, предложено чланству у комисијама Представничког дома, а 
прије свега чињеницу да Клубу СДП, четвртом по бројности посланика, није омогућено да има 
представника у Уставно-правној комисији Представничког дома, напушта сједницу Комисије за 
припрему избора чланова Вијећа министара БиХ и у знак протеста одбија приложити припремљено 
писмено образложење својих разлога за гласање против подршке на сједницама ове Комисије.   

Сефер Халиловић је изјавио да је гласао против због непринципијалне коалиције на којој је 
формирана власт у Босни и Херцеговини. 

Мирко Околић је изјавио да ће на сједници Предтавничког дома изнијети своје разлоге за гласање 
против.  

Хаџи Јован Митровић је у приложеној писменој изјави истакао да је за три замјеника министра и 
једног министра гласао против из разлога што се ради о лицима која су директни учесници у рату 92. – 
95. год. и да та лица не могу одговорити задатку на датим позицијама у будућим значајним реформама за 
које је неопходно доста компромиса, како би се дошло до функционалне државе на задовољство сва три 
народа 

Цијенећи наведено, Комисија je констатирала да су сви именовани министри и замјеници 
министара у Вијећу министара БиХ добили подршку за именовање, што значи да се то односи и на 
именовање два замјеника предсједавајућег Вијећа министара БиХ. 

За извјестиоца на сједници Представничког дома именован је предсједавајући Комисије  Халид 
Гењац.   

 
Ад. 4. Текућа питања. 
 Како није било других питања предсједавајући је у 20,45 часова закључио сједницу.  Уз напомену 
да је могуће да предсједавајући допуни Одлуку са именима кандидата који су прошли провјере и да 
чланови Комисије буду приправни да одрже сједницу у 9,30 часова.  
 
Напомена: Саставни дио овог Записника је и неауторизовани транскрипт који сачињава Заједничка 
служба ПС БиХ. 
 
        СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                                       ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

                    Милан Зјајић                                                                                Халид Гењац 
           


